

Dr. Frank Engels
Mitglied des Vorstands,
Union Asset Management Holding AG



Dr. Frank Engels ist seit Juli 2022 Mitglied des Vorstands der Union Asset Management Holding AG. Als Chief Investment Officer verantwortet er das Portfoliomanagement für Wertpapiere.

Davor war Engels sechs Monate lang Global Head of Fixed Income bei der DWS. Von 2012 bis 2021 war Engels bereits für Union Investment tätig, zunächst als Leiter des Rentenfondsmanagements. Im August 2014 wurde er in die Geschäftsführung der Union Investment Privatfonds GmbH berufen und übernahm Anfang des Jahres 2017 zudem die Leitung des Bereichs Multi Asset. Ende 2017 wurde er Leiter Portfoliomanagement und Vorsitzender des Union Investment Committee.

In den Jahren 2010 und 2011 arbeitete Engels als Global Head für die Asset-Allokations-Strategie und als Co-Head für den Bereich Research European Economics bei Barclays Capital. Als Head of Emerging Market Debt war Engels erstmals von 2008 bis 2010 im Portfoliomanagement von Union Investment tätig. Vorherige berufliche Stationen führten ihn ab 2004 als Investmentmanager und Head of Strategy zu Thames River Capital LLP. Von 1999 bis 2004 arbeitete er als Senior Ökonom bei der Europäischen Zentralbank und als Ökonom beim Internationalen Währungsfonds, nachdem er seine berufliche Laufbahn 1998 als Ökonom bei Swiss Re begonnen hatte.

Engels studierte Volkswirtschaftslehre an der Johannes Gutenberg Universität in Mainz und promovierte an der WHU Otto Beisheim School of Management in Vallendar und der Georgetown University in Washington, D.C.

Dr Frank Engels
Member of the Executive Board,
Union Asset Management Holding AG



Dr Frank Engels has been a member of the Executive Board of Union Asset Management Holding AG since July 2022. As Chief Investment Officer he is responsible for securities portfolio management.

Prior to that Frank was Global Head of Fixed Income at DWS for six months. He already worked at Union Investment from 2012 to 2021, initially as Head of Fixed Income. In August 2014 he was appointed to the Management Board of Union Investment Privatfonds GmbH and also took over as Head of Multi Asset at the beginning of 2017. At the end of 2017 he became Head of Portfolio Management and Chairman of the Union Investment Committee.

In 2010 and 2011 Frank worked as Global Head of Asset Allocation Strategy and Co-Head of European Economics Research at Barclays Capital. As Head of Emerging Market Debt in the portfolio management team he had already worked at Union Investment from 2008 to 2010. Previously he joined Thames River Capital LLP in 2004 as Investment Manager and Head of Strategy. From 1999 to 2004 he worked as Senior Economist at the European Central Bank and as Economist at the International Monetary Fund, after starting his professional career as Economist at Swiss Re in 1998.

Frank studied economics at Johannes Gutenberg University in Mainz and earned his doctorate at WHU Otto Beisheim School of Management in Vallendar and Georgetown University in Washington, D.C.